

တၢ်ဂီၤမူအဂီၢ်လံာ်ကွဲးနီၣ် - တၢ်ပာ်လီၤဆိစ့လၢတၢ်ဖိတၢ်လံာ်အဂီၢ်-တၢ်အၢၣ်လီၤထွဲတတဖၣ်

တၢ်ဂ့ၢ်ခိၣ်တီၢ်: တၢ်ပာ်လီၤဆိစ့လၢတၢ်ဖိတၢ်လံာ်အဂီၢ်-တၢ်အၢၣ်လီၤထွဲတတဖၣ်

တၢ်ဂ့ၢ်ပာ်ဖျါ: ပိာ်မုၢ်ဒီးပိာ်ခွါခံၣ်အိၣ်လၢတၢ်ဆါတၢ်ပုၤအလီၢ်တပူၤလီၤ.ပိာ်မုၢ်တကဖိၣ်ထီၣ်ဒဲးဆုၣ်ကအဂီၢ်တဘျီ
လၢမဲာ်ကလၢအမဲာ်ညါန့ၣ်လီၤ.

ပုၤလၢအဖးသိၣ်တၢ်ကလုာ်: တၢ်ပာ်လီၤဆိစ့လၢတၢ်ဖိတၢ်လံာ်အဂီၢ်တဖၣ်အံၤမ့ၢ်တၢ်အၢၣ်လီၤသကိးတခါလၢကပုၤတၢ်တခါခါလၢကလိး
အလုာ်အပုၤလၢခံၣ်တၢ်န့ၣ်လီၤ.ဖဲန့ၣ်ပုၤထီၣ်က့ၢ်အလုာ်အပုၤလၢတၢ်တဘျီန့ၣ်န့ၣ်အိၣ်သ့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကလုာ်သိၣ်ခိၣ်: ပိာ်မုၢ်တကန့ၣ်တံးတံးလီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်ပာ်ဖျါ: ပိာ်မုၢ်ဒီးပိာ်ခွါခံၣ်အိၣ်လၢတၢ်ပာ်လီၤဆိစ့လၢတၢ်ဖိတၢ်လံာ်အဂီၢ်,ဆုၣ်ကတဘျီအိၣ်လၢမိာ်နီၣ်ခိၣ်န့ၣ်လီၤ.
တၢ်ကဝီၤတဖျါအိၣ်ဖျါထီၣ်လၢတၢ်ဂီၤမူအမဲာ်သ့ၣ်အလီၤလၢအဖးန့ၣ်ဖျါတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကၢၤလၢတၢ်ကဘျီမၤထွဲအိၣ်တဖၣ်ဒီးတၢ်အိၣ်သး
လၢတၢ်ပာ်လီၤဆိစ့လၢတၢ်ဖိတၢ်လံာ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ပုၤလၢအဖးသိၣ်တၢ်ကလုာ်: နမ့ၢ်ပာ်လီၤနသးလၢနကပာ်လီၤဆိစ့လၢတၢ်ဖိတၢ်လံာ်တခါခါအဂီၢ်န့ၣ်,နကဘျီဆဲးလီၤနမံၤလၢကမၤ
တၢ်အၢၣ်လီၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.နကဘျီဖးကယဲၢ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကၢၤလၢနကဘျီမၤထွဲတဖၣ်ဒီးအတၢ်အိၣ်သးအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်ပာ်ဖျါ: ပိာ်မုၢ်တကဆုၣ်နီၣ်လၢမိာ်နီၣ်ခိၣ်လၢအဟံၣ်ပူၤန့ၣ်လီၤ.အဝဲစိာ်ယာ်ဖဲဒီးတၢ်တဖျါလၢအစုၤလီၤ,ဒီးစ့ဒီးလၢ
၂၀လၢအစုၤအဝဲတပူၤန့ၣ်လီၤ.အဝဲကွၢ်လီၤတၢ်ပာ်လီၤဆိစ့လၢတၢ်ဖိတၢ်လံာ်အဂီၢ်တၢ်အၢၣ်လီၤအိၣ်လီၤလၢတၢ်မၤအိၣ်တဖၣ်န့ၣ်,
ဒီးစ့အကွဲးစရီၤတဖၣ်အိၣ်ဖျါကိးဝဲဖဲစီၢ်နီၣ်ခိၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကလုာ်သိၣ်ခိၣ်: ပိာ်မုၢ်တကအိၣ်ဘျီဝဲန့ၣ်လီၤ.

ပုၤလၢအဖးသိၣ်တၢ်ကလုာ်: ဖဲန့ၣ်ဆဲးလီၤနမံၤလၢနကဟ့ၣ်ဆိစ့လၢတၢ်ဖိတၢ်လံာ်တခါခါအဂီၢ်န့ၣ်,
နကဘျီဟ့ၣ်အလုာ်အပုၤတဆဲးတက့ၢ်လီၤ.တၢ်ဖိတၢ်လံာ်အလုာ်အပုၤအံၤတဘျီအါန့ၣ်ဒီးအပုၤလၢလီၤဖဲအသးဘၣ်လီၤ.
ပၣ်ယုာ်ဝဲတၢ်လုာ်တၢ်ပုၤလၢနကဘျီဟ့ၣ်ဆိစ့လၢ
တဘျီတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်ပာ်ဖျါ: တၢ်ဂီၤမူအမဲာ်သ့ၣ်နီၣ်ဖးလီၤအသးခံၣ်က့ၢ်န့ၣ်လီၤ.လၢအစ့ၣ်တပူၤ,ပုၤဆါတၢ်ဖိလၢတၢ်ဆါတၢ်ပုၤအလီၢ်တက
ကတီၤလီၤတံးစိ,ဝဲစိာ်ယာ်ဆုၣ်ကတဘျီလၢပိာ်မုၢ်တကအံၤပာ်လီၤဆိစ့လၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကလုာ်သိၣ်ခိၣ်: ဆဲးလီၤတံးစိအဖလီၤ.

ပုၤလၢအဖးသိၣ်တၢ်ကလုာ်: ပုၤလၢတၢ်ဆါတၢ်ပုၤအလီၢ်တဖၣ်ကဆဲးကၢၤန့ၣ်န့ၣ်န့ၣ်န့ၣ်န့ၣ်န့ၣ်န့ၣ်န့ၣ်န့ၣ်န့ၣ်န့ၣ်န့ၣ်
အံၤကတၢ်ဒီးအခါန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်ပာ်ဖျါ: လၢတၢ်ဂီၤမူအမဲာ်သ့ၣ်လၢအထွဲတပူၤ,ပိာ်မုၢ်တကတၢ်တၢ်လၢအမိၤဘဲလံာ်လီၤတံးစိအပူၤ,ဒီးစိာ်ယာ်ဝဲလံာ်န့ၣ်
လံာ်လီၤလၢအစုၤအဝဲအကပူၤန့ၣ်လီၤ.

ပုၤလၢအဖးသိၣ်တၢ်ကလုာ်: တၢ်အံၤမ့ၢ်တၢ်ဒုးသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်န့ၣ်လၢနကဘျီဟ့ၣ်ပုၤထီၣ်အပုၤ,ခဲလၢဖဲန့ၣ်သီပုၤထီၣ်ဝဲအဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်ပာ်ဖျါ: ပိာ်မုၢ်ဒီးပိာ်ခွါခံၣ်အိၣ်လၢကသံၣ်သရၣ်အအးတအးအပူၤန့ၣ်လီၤ.
ကသံၣ်သရၣ်ဒုးန့ၣ်အဝဲသ့ၣ်လၢဖိသ့ၣ်ဖိတကအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.တၢ်ဂီၤမူလၢမိာ်နီၣ်ခိၣ်တဖျါအလီၤဒုးန့ၣ်ဖျါဝဲအာလ်ကြုၤစိန့ၣ်လီၤ.
တၢ်ဆိမိၣ်ဖဲအိၣ်ဖျါထီၣ်လၢပိာ်မုၢ်တကအံၤအဖိခိၣ်,ဒုးန့ၣ်ဖျါဝဲလၢအဝဲအိၣ်ထီၣ်ဒီးအဟုးသးန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကလုာ်သိၣ်ခိၣ်: ပိာ်မုၢ်ပိာ်ခွါခံၣ်လၢအံၤမၤသိၣ်တၢ်ကလုာ်လၢအသးဖျဲးအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

ပျလအဖးသိဉ်တကလုာ်း နတအိဉ်သးဖဲနဟ်လီဆိစုလတဖိတလံတခါခါတအာဉ်လီမထွဲအိအဘဉ်စကတီအံဆိတလဲအသးကသ့ဝဲသ့ဉ်လီ.

တဂုာ်ဟ်ဖျါ: တဂီမုအမဲဉ်သဉ်အံကနီဖးအသးခံကလီ.ဖဲအစုဉ်တဟန့ဉ်.ပိာ်မုဉ်တကဆာထာဉ်ဝဲလတဟ်လီဆိစုအလီလတဖိတလံအဂီကူးတဖျဉ်အပူန့ဉ်လီ.အဝဲဟ့ဉ်လီ.ပျဆါတဖိတကလံတကလုလတမနီဉ်အိ. “တမကတတအလုအပု.န့ဉ်လီ.

ပျလအဖးသိဉ်တကလုာ်း နမုမဟးဂီနတအာဉ်လီလကနတဟ်လီဆိစုအံအဖိခိဉ်န့ဉ်.တကယုနစုလကမကတကနတအာဉ်လီအလုအပု.အဂီန့ဉ်လီ.

တဂုာ်ဟ်ဖျါ: ဖဲအထွဲတဟ.ပျဆါတဖိတကဟ့ဉ်လီ.ကုးဝဲပိာ်မုဉ်တကအစုန့ဉ်လီ.

ပျလအဖးသိဉ်တကလုာ်း ပျဆါပနံးကဖိတဖဉ်ကဘဉ်ဟ့ဉ်ကုနစုလဲလကနဟ့ဉ်တုာ်လံတဖဉ်.လတကဘဉ်ထုးကွံဉ်အဘူးအလဲန့ဉ်လီ.

တဂုာ်ဟ်ဖျါ: ကီအိးစတြုလယဉ်ဟီဉ်ခိဉ်ဂီဒုးန့ဉ်ဖျါဝဲတဆဲးကျိးအလအပျလပနံးတကလကဂုလပျကိးဂအဂီလကီဖိကီဖဲပူတဖဉ်.ဒီးလီတဲမိနီဉ်ဂံလကကကိးအိလကဒီးန့ဉ်တမအဂီန့ဉ်လီ.

ပျလအဖးသိဉ်တကလုာ်း ကီဖဲကိးဘုဉ်ဒဲးလကကီအိးစတြုလယဉ်အပူအိဉ်ဒီးတသိဉ်တသိတဖဉ်လကတြိဆတပနံးကပျပု.တဖိတဖဉ်အတခဲးတယဉ်န့ဉ်လီ.ပပြးပဒိဉ်ဝဲကဗျိတဖဉ်ကွာ်ထွဲတသိဉ်တသိတဖဉ်အံန့ဉ်လီ.

တဂုာ်ခိဉ်တိ: တဘိးဘဉ်သ့ဉ်ညါတဖဉ်